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ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 
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З нагоди Дня знань Голова Верховної Ради України В.Рибак побував 1 вересня на 

врочистостях в Донбаській національній академії будівництва і архітектури. Вітаючи 

студентів і викладачів зі святом, В.Рибак висловив задоволення тим, що за більш як 60 років 

роботи академія випустила понад 20 тисяч висококваліфікованих спеціалістів, справжніх 

майстрів практично всіх будівельних професій. 

Глава парламенту забезпечить рівні умови для опозиції і більшості  Сергій 
Олександрів, "Голос України" ...........................................................................................4 

Робота третьої сесії не буде спокійною, тому що країна наближається до президентських 

виборів. Таку думку під час учорашнього брифінгу висловив Голова Верховної Ради В.Рибак. 

Новая сессия стартует с нескольких законов…  Ольга Куришко, 

"КоммерсантЪ" (Украина) ...............................................................................................5 

Вчера парламентской оппозиции не удалось убедить депутатов от Партии регионов дополнить 

перечень законопроектов, необходимых для интеграции Украины в Евросоюз, вопросами 

освобождения экс-премьера Ю.Тимошенко, а также назначить выборы в Киеве и в пяти 

мажоритарных округах. В Партии регионов заявили, что для подписания соглашения об 

ассоциации с Евросоюзом осталось принять шесть законов, и голоса за них есть.  

Євроінтеграційна осінь  Іван Капсамун, «День» ...........................................................6 

Відкриваючи засідання Погоджувальної ради у понеділок, спікер Верховної Ради В.Рибак 

підкреслив, що на нинішньому пленарному тижні головним є розгляд питань, пов’язаних з 
євроінтеграційними прагненнями України. 

Что мешает парламенту приблизить Украину к ЕС  Максим Каменев, Журнал 

«Форбс» (Украина) ............................................................................................................9 

Стремление оппозиционеров контролировать подготовку евроинтеграционных 

законопроектов понятно. Власть, констатирует глава парламентского комитета по вопросам 

евроинтеграции Г.Немыря не включила в повестку сессии парламента ни один из важных для 

оппозиции законопроектов. Прежде всего речь о дикриминализации статей Уголовного 

кодекса, по которым осуждена Ю.Тимошенко (ст. 364 и 365 УК). 

10 главных законов осени  Дмитрий Коротков, «Сегодня».......................................10 

Законы, необходимые для ассоциации с ЕС, примут на этой неделе. Регионалы обещают: и 

законопроект о прокуратуре, и постановление о повторных выборах обязательно будут 

внесены в парламент. Первый документ уже направлен на экспертизу в Венецианскую 

комиссию, и как только ответ будет получен, обещает нардеп-регионал И.Попеску, 

законопроект будет зарегистрирован. 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
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Президента ждут на открытии Рады  Анастасия Рябоконь, "Комсомольская 
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ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Руслан Кошулинський: «Євроінтеграція викриє агентів Кремля в Верховній 

Раді»  Главком .................................................................................................................13 

"Євроінтеграція – нелогічний хід для Партії регіонів з огляду на їхню програму. Виглядає так, 

нібито йде відмивання грошей. Якщо вони не легалізують те, що нахапали, їх очікує доля 

Лазаренка або Кадафі. А щоб легалізуватися, треба прийняти світові правила гри. Друге, на 

що бути дивитися Захід: якщо Янукович виграє президентську кампанію – значить, громадяни 

України підтвердили законність набутих коштів". 
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Известия.ua .....................................................................................................................17 
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есть. И тогда широкая общественность узнают, кто носит депутатский значок одновременно с 
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УТ-1, Новини....................................................................................................................19 
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Друковані видання 

Володимир Рибак: «Ми прагнемо побудувати країну знаючих людей»  

"Голос України" 

З нагоди Дня знань Голова Верховної Ради України Володимир Рибак побував 1 вересня 

на врочистостях в Донбаській національній академії будівництва і архітектури. 

Вітаючи студентів і викладачів зі святом, В.Рибак висловив задоволення тим, що за 

більш як 60 років роботи академія випустила понад 20 тисяч висококваліфікованих спеціалістів, 

справжніх майстрів практично всіх будівельних професій. Академія дала путівку в науковий 

світ 30 докторам і 250 кандидатам наук та лишається єдиним вищим навчальним закладом 

України, який успішно пройшов процедуру професійної міжнародної акредитації, отримавши 

членство в Асоціації будівельних факультетів європейських країн. 

«Масштабні плани створення сучасної економіки, модернізації українського суспільства, 
накреслені Президентом України, вимагають насамперед системного вдосконалення підготовки 

висококваліфікованих кадрів, в тому числі в галузі будівництва і архітектури», — наголосив В. 

Рибак, додавши, що ця Академія «за багатьма параметрами входить до числа лідерів з 
реформування системи вищої освіти, лідерів тісного поєднання навчального процесу з 
виробничою практикою». 

Наголосивши на «зростаючій ролі людини знань у наш час», керівник парламенту 

побажав студентам «готувати себе до постійного навчання, наполегливої самоосвіти, будувати 

не лише будівлі, а й власну країну, нове життя для себе, своїх дітей, усього нашого народу». 

У рамках робочої поїздки Голова Верховної Ради України побував на святкуванні Дня 

знань в Донецькій загальноосвітній школі №55 імені Олександра Коржа. В. Рибак, вітаючи 

присутніх на святі, зазначив, що сьогодні за парти в нашій країні сядуть майже 450 тисяч 

першокласників, і «це, напевно, одне з улюблених свят для всіх поколінь людей у нашій 

країні». Він висловив задоволення, що «має можливість зустріти свято з учнями і вчителями 

однієї з кращих шкіл Донецька, яка продовжує добрі починання прекрасного українського 

педагога Олександра Коржа». А ще — саме до цієї школи Володимир Рибак вперше прийшов 

малим школярем у 1954 році. 

Голова Верховної Ради відзначив, що Донецька школа №55 має інформаційно-

технологічний профіль навчання і створила основу для того, щоб її учні «могли йти по життю з 
важливим лозунгом: «Освіта через усе життя». Комп’ютерна, інформаційна база школи, 

високопрофесійний колектив учителів, шкільна лабораторія нових інформаційних технологій 

створюють ідеальні умови для отримання якісної освіти і подальшого інтелектуального 

зростання. 

Керівник парламенту радий з того, що зміг допомогти в розвитку школи, облаштувавши 

сьогодні новий комп’ютерний клас, укомплектований десятьма комп’ ютерами і ноутбуками. 

Також Голова Верховної Ради передав шкільній бібліотеці 200 екземплярів книжок. 

«Не кожна українська школа має техніку такого рівня», — підкреслив В. Рибак, 

звернувшись при цьому до учнів із проханням, щоб вони запам’ятали, що «комп’ютери — це не 
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ігрові приставки, а інструменти пізнання, вікно у світ нових технологій, продовження 

підручників». 

Голова Верховної Ради побажав першокласникам вдалого старту, майбутнім 

випускникам вдалого фінішу, а вчителям успіхів і натхнення в непростій педагогічній 

творчості. 

А спілкуючись із журналістами на святі Дня знань у Донбаській національній академії 
будівництва і архітектури, Володимир Рибак наголосив, що перед країною і законодавцями час 
ставить нові завдання в нормативно-правовому регулюванні освіти. Насамперед це стосується 

створення єдиного освітнього простору, вдосконалення системи безперервної освіти, 

підвищення її якості, формування оптимальної мережі вищих навчальних закладів у країні, 
введення багаторівневої системи вищої освіти, нових державних стандартів, реформування 

бюджетних відносин. 

«Ми прагнемо побудувати країну знаючих людей, а без високоосвіченого покоління ми 

не зможемо забезпечити якісний прорив України в майбутнє», — сказав він. 

В.Рибак підкреслив, що проблеми вищої школи, становлення університетів і академій 

нової формації в Україні входять до числа першочергових пріоритетів Верховної Ради як 

вищого законодавчого органу нашої держави. До того ж він звернув увагу на те, що всі 
скликання парламенту намагалися досягти ефективного нормативно-правового регулювання 

суспільних відносин у сфері освіти. 

В.Рибак зазначив, що за період роботи третьої сесії Верховної Ради парламентаріям 

потрібно сформувати впорядковану і збалансовану систему законодавства, яка забезпечувала б 

послідовне і системне регулювання відносин у цій сфері, чітке функціонування законодавчих 

механізмів реалізації прав українських громадян на освіту. Це стосується передусім розробки 

нової редакції законів України «Про освіту», «Про професійно-технічну освіту», «Про вищу 

освіту». «Окремої уваги вимагають питання, які законодавчо регулюватимуть фінансування 

галузі знань та оплати праці науково-педагогічних кадрів», — наголосив Голова Верховної 
Ради України. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=300778 

Глава парламенту забезпечить рівні умови для опозиції і більшості  
Сергій Олександрів, "Голос України" 

Робота третьої сесії не буде спокійною, тому що країна наближається до президентських 

виборів. Таку думку під час учорашнього брифінгу висловив Голова Верховної Ради 

Володимир Рибак. Зокрема, за його словами, потенційні кандидати в Президенти 

критикуватимуть один одного, потім на якомусь етапі об’єднаються і критикуватимуть владу. 

«Але моє завдання зробити рівні умови для опозиції і більшості», — підкреслив В. Рибак. 

Крім того, глава парламенту вважає, що євроінтеграційні законопроекти будуть 

підтримані більшістю голосів. «У вересні-жовтні ми повинні виконати свої обов’язки перед 

європейським парламентом, зокрема, це стосується ухвалення проектів законів про 

прокуратуру, судову систему, виборче законодавство», — зазначив він. 

Володимир Рибак нагадав, що вибори мають відбутися у понад ста органах місцевого 

самоврядування, і, зокрема, у п’яти обласних центрах відсутні міські голови. Також потрібно 

проводити вибори до Верховної Ради у проблемних округах. «Я зберу на цьому тижні 
керівників фракцій для визначення дати проведення парламентських перегонів. Сподіваюся, 

вже цього року парламент запрацює у повному складі», — підкреслив керівник парламенту. А 

що стосується київських виборів, зазначив він, це питання потрібно розглядати з точки зору 

рішення Конституційного Суду. 

В.Рибак сказав, що звернеться до Генерального прокурора та міністра внутрішніх справ з 
листом для отримання інформації щодо недавніх подій у Київраді… 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=300786 
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Новая сессия стартует с нескольких законов…  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В начале заседания первого согласительного совета третьей сессии Верховной рады VII 

созыва глава парламента Владимир Рыбак постарался сходу настроить большинство и 

оппозицию на конструктивную работу. "Главное на этой неделе — рассмотрение вопросов, 

касающихся евроинтеграционных стремлений Украины! Всего таких законопроектов шесть — 

по одному будет рассматриваться во вторник и в среду, а еще четыре — в четверг",— 

торжественно заявил спикер. 

Между тем глава фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк предложил расширить 

перечень законопроектов, необходимых для интеграции в ЕС. По его словам, до ноябрьского 

саммита Украина—ЕС необходимо создать Национальное антикоррупционное бюро, принять 

закон о прокуратуре, назначить выборы в Киеве и в пяти мажоритарных округах, а также 

принять решение о декриминализации статей 364 и 365 Уголовного кодекса, по которым 

осуждена экс-премьер Юлия Тимошенко. 

— Владимир Васильевич, мы просим вас, чтобы вы от имени парламента вышли с 

предложением о создании совместной рабочей группы администрации президента, Кабмина и 

Верховной рады, чтобы в парламент попали евроинтеграционные законопроекты, подписанные 

всеми фракциями, которые готовы за них голосовать,— обратился к спикеру Арсений Яценюк. 

Владимир Рыбак не стал комментировать это предложение сразу. Однако позже он 

заявил журналистам, что не поддерживает инициативу меньшинства. 

— У нас есть все законы, которые согласованы с ЕС, и я не вижу необходимости 

создавать такую группу,— пояснил спикер. 

В отличие от Арсения Яценюка, главы других оппозиционных фракций 

сконцентрировались на внутренней политике. В частности, Олег Тягныбок ("Свобода") 

потребовал ввести уголовную ответственность для народных депутатов за неперсональное 

голосование, а Виталий Кличко (УДАР) — лишить членов парламента необоснованных льгот, 
отменить пенсионную реформу и закон о референдуме. 

Бурные споры вызвал последний пункт повестки — тема "часа вопросов к 

правительству", который традиционно проходит в Верховной раде по пятницам. 

— Пришло время услышать от Кабинета министров четкий ответ на вопрос, что 

происходит в украинско-российских отношениях! Мы так и не услышали ни экономической, ни 

политической позиции правительства! — возмутился Арсений Яценюк, предложив вызвать в 

парламент для отчета премьер-министра Николая Азарова. 

Недовольство оппозиции обусловлено тем, что с14 по 20 августа Федеральная 

таможенная служба РФ подвергла усиленной проверке продукцию всех украинских 

производителей, что привело к полной остановке грузов на границе. 

Впрочем, в Партии регионов это предложение отвергли. 

— Если мы хотим пошуметь по этому вопросу и обострить ситуацию, то мы можем это 

сделать, но еще не исчерпаны все механизмы переговоров,— заявил глава фракции Партии 

регионов Александр Ефремов, выступивший с альтернативным предложением — обсудить 

подготовку к отопительному сезону. 

В результате получасового обсуждения Владимир Рыбак учел пожелания всех лидеров 

фракций. Недовольным остался только глава фракции Компартии Петр Симоненко. "Мы 

говорим, что надо задрать кое-что и бежать, принимать законы о евроинтеграции! 

Остановитесь! Подписание этого соглашения нарушит шесть статей Конституции!" — 

негодовал коммунист. 

Тем временем Владимир Рыбак сообщил журналистам, что уже на этой неделе на 

переговорах лидеров фракций могут решиться вопросы, касающиеся проведения выборов в 

Киеве и в пяти спорных мажоритарных округах. 
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Торжественное открытие третьей сессии Верховной Рады состоится сегодня в 10.00 — 

возможно, при участии президента Виктора Януковича. "Я говорил с президентом. Он готов, но 

депутаты должны сделать все, чтобы он мог выступить",— резюмировал господин Рыбак. 

http://www.kommersant.ua/doc/2270162 

Євроінтеграційна осінь  

Іван Капсамун, «День» 

Новий політичний сезон може стати для України історичним. Цієї осені країна має всі 
шанси підписати Угоду про асоціацію та зону вільної торгівлі з Євросоюзом. Необхідно 

зробити останні й найважливіші кроки. Насамперед Верховній Раді, яка має розглянути низку 

євроінтеграційних законів. Сьогодні якраз відкривається третя сесія парламенту. Чи готові до 

голосування народні депутати? Окремо — як представники влади так і опозиції — заявляли про 

необхідність якнайшвидше прийняти зазначені законопроекти. Як буде у дійсності? 

Відкриваючи засідання Погоджувальної ради у понеділок, спікер Верховної Ради 

Володимир Рибак підкреслив, що на нинішньому пленарному тижні головним є розгляд питань, 

пов’язаних з євроінтеграційними прагненнями України, повідомляє сайт парламенту. За його 

словами, готові до розгляду шість відповідних законопроектів — «по одному питанню на 

вівторок і середу, і чотири — на четвер». Разом із тим, коментуючи можливість виступу 

президента Віктора Януковича на відкритті сесії Ради у вівторок, Рибак порадив опозиції надалі 
узгоджувати свої вимоги щодо виступаючих на годині уряду. 

«Опозиція має зібратися і узгодити свої думки. Арсеній Яценюк вимагає доповіді щодо 

україно-російської «торговельної війни», а Віталій Кличко і Олег Тягнибок звіту по 

держбюджету», — заявив Рибак. Спікер запропонував депутатам розглядати питання бюджету 

після 16 вересня, коли Кабмін внесе проект закону. Щодо питання про вибори в проблемних 

округах спікер закликав депутатів зібратися і визначити дату, і тоді він поставить проект на 

голосування. 

«Послухавши колег, мені стало сумно. І я сумніваюся, що цей парламент активно 

працюватиме», — обурився голова фракції «Батьківщина» Арсеній Яценюк. Лідер іншої 
опозиційної фракції — «УДАР» — Віталій Кличко, у свою чергу підкреслив, що на найближчі 
тижні у порядку денному сесії ВР далеко не всі питання у контексті підготовки до підписання 

Угоди про асоціацію. «Тому ще необхідно розглянути і ухвалити зокрема закон про 

прокуратуру, зміни до виборчого законодавства та низку економічних законопроектів», — 

пише прес-служба партії. 

Як бачимо, не все гладко у депутатському корпусі. Однозначно доведеться домовлятися. 

Подібна практика вже стає традиційною для нинішнього складу парламенту. Як тим часом 

реагує суспільство? 

«Я хочу жити в європейській Україні», «Мріємо, щоб наші діти та внуки жили краще, 
ніж ми», «Маю надію, що скоро Україна повернеться до своєї європейської колиски»... Такі 
відповіді «День» учора почув від представників різних поколінь на акції активістів організації 
«Євронаступ» під стінами комітетів Верховної Ради. Мета останньої — примусити депутатів і 
урядовців працювати на європейський курс України та спонукати парламентарів протягом 

наступної сесії ВРУ розглянути і проголосувати за всі необхідні для підписання Угоди про 

асоціацію з ЄС закони. 

Сотні активістів та небайдужих громадян із національними стягами та прапорами 

Європейського Союзу, за визначенням організаторів, прийшли під ВРУ не протестувати, а для 

того, «щоб влада відчула плече підтримки й руку допомоги від громадськості у її єдиному 

прагненні стати повноправною частиною європейської спільноти». Для цього громадські діячі 
за допомогою експертів розробили Європлан — основу порядку денного ВРУ у вигляді списку 

необхідних законів та політичних рішень, які слід виконати, щоб задовольнити усі вимоги 

Євросоюзу до листопадового саміту в Литві — і передали його спікерові ВРУ та лідерам 

парламентських фракцій. На цей раз активісти запропонували не ефемерний список дій, а 
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конкретний попунктовий план для виконання 11 вимог списку Фюле для подальшого 

ознайомлення парламентарів. 

На думку громадського активіста та незалежного політичного експерта Остапа 

Кривдика, без цього документу ініційована акція була б неповноцінною. «Звичайно, публічних 

акцій є багато, вимог — ще більше, але продукту рівня Європлану не виробила жодна з 
українських політичних партій. Його також не розробив Кабінет Міністрів, який повинен був 

його розробити на виконання указу Президента про вжиття невідкладних заходів щодо 

євроінтеграції, — переконаний експерт. — Таким чином, державні інституції, політичні партії 
цього не зробили. Ми, громадськість, напрацювали Європлан, прийшли сюди і пропонуємо цей 

план політикам і водночас показуємо, що його ідея об’єднує не двох чи трьох маргіналів, це — 

всеукраїнська коаліція громадських організацій». 

Визначальними рисами акції став також контингент присутніх — від молодих хлопців та 

дівчат і аж до людей старшого віку — та відсутність будь-якої партійної символіки. «Я 

спостерігав, як кореспонденти різних засобів масової інформації брали коментарі у людей із 
прапорами та гаслами, і вони не втікали, як це буває зазвичай, а спокійно пояснювали свою 

позицію. Це і молоді люди, і старші. Отже, це — перша ознака того, що цей мітинг не 

проплачений, що він щирий, — прокоментував політолог Костянтин Матвієнко. — Друге — я 

вперше бачу, щоб організатори акції подякували навіть міліції. Очевидно, було за що, бо ті, хто 

спостерігав за акцією, і справді поводив себе коректно (чарівне слово «будь ласка» з уст 

молодиків у формі чулося неодноразово). Але я віддаю належне і організаторам, що вони 

відзначили позитивну роботу правоохоронців». 

Не було на акції й політиків. «Мабуть, це не стоїть в них на порядку денному», — 

зауважив «Дню» Остап Кривдик. Утім, на вході до комітетів Верховної Ради активістам все-

таки вдалося «впіймати» Віталія Кличка, який подякував усім мітингувальникам за їхню 

«активну громадянську позицію» й запевнив, що опозиція зробить усе можливе для того, щоб 

євроінтеграційні закони були внесені до порядку денного і проголосовані, а Угода про 

асоціацію у Вільнюсі таки була підписана. 

Однак, як зауважили опитані «Днем» на акції громадяни, словам політиків вони вже 

давно не ймуть віри, тому останні запевнення Президента про непохитність ідеї 
євроінтеграційного курсу України, публічне декларування своєї проєвропейської позиції 
представниками української опозиції та нагадування про вирішальну силу партійної дисципліни 

в лавах Партії регіонів для них поки виглядають не менш ефемерно, ніж низка інших відверто 

популістських висловлювань вітчизняних високопосадовців. 

«Я прийшов на цю акцію, бо не надто вірю в те, що умови, виставлені ЄС, будуть 

виконані, бо говорити можна одне, а робити зовсім інше. Треба оцінювати роботу влади й 

опозиції по реальних справах, а вони, як ми бачимо, поки йдуть не так уже й гладко, — 

поділився з «Днем» 74-річний пенсіонер-активіст Анатолій Онуфрійович. — Зараз в Україні 
дуже тяжко живеться, але якщо народ зрозуміє, що його хата все-таки не скраю, він є 
учасником політичного процесу в своїй країні й може внести свою, нехай навіть і невеличку, 

частку в державну розбудову, — майбутнє країни кардинально зміниться». 

Активісти підкреслили, що ця акція не є разовою, й активні представники громадськості 
залишають за собою право нагляду та сподіваються на «мудрість» політиків. «Такі акції 
безумовно допоможуть, — говорить Костянтин Матвієнко. — Це візуалізація вибору, і вона, 

безумовно, має значення. Це — не холостий вистріл, яким зазвичай є політичні мітинги, й це, 

безумовно, радує». 

Як бачимо, навколо євроінтеграційного курсу країни об’єдналися більшість політиків 

(залишилося діяти) і суспільства. Ця тема буде основним трендом нового політичного сезону. 

Із політологом, директором Центру соціально-політичного проектування Вікторією 

Подгорною говоримо про шанси щодо підписання Угоди про асоціацію між Україною та 

Євросоюзом і внутрішньополітичні пертурбації 
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— Пані Вікторіє, цього тижня має розпочатися парламентський сезон. Головне 

питання порядку денного — євроінтеграція. Які перспективи ухвалення відповідного пакета 

законів і підписання Угоди про асоціацію? 

— За всіма ознаками, перспективи оптимістичні. Незважаючи на те, що українська влада 

дотримується не всіх взятих на себе зобов’язань, і не всі питання вирішені, є надія, що 

компроміс буде знайдено, насамперед завдяки позиції Європи. Останнє спеціальне засідання 

Комітету закордонних справ Європарламенту свідчить про те, що саме геополітичний фактор 

визначає сьогодні питання Угоди України з ЄС. Що ближче до Вільнюського саміту — то 

брутальніше імперська політика Кремля щодо протидії інтеграційним прагненням України й 

тим зрозуміліше, що євроінтеграційний курс правильний. На відміну від «інтеграціної 
політики» Москви, яка вимагає від України поступитися стратегічними інтересами й фактично 

— незалежністю, ЄС визначився щодо України як держави-партнера. Тому європейці навіть 

готові поступитися певними вимогами, щоб уможливити підписання Угоди у Вільнюсі. Звісно в 

ЄС добре розуміють природу української влади з її корпоративними інтересами, але в Європі 
віддають перевагу стратегічному вибору українського суспільства. 

Залишилося лише два місяці до саміту. Тож український парламент має ухвалити 

ключові законопроекти, які наразі вже підготовлено. Якщо євроінтеграція — справжня мета 

влади, парламентська більшість укладеться в доволі стислі терміни. 

Найскладніша тема перемовин з ЄС — доля Юлії Тимошенко. На мою думку, ближче до 

саміту, коли всі питання буде знято, й команда Януковича отримає гарантії від ЄС щодо 

підписання Угоди, рішення по Тимошенко буде ухвалено. Цілком можливо, що а жовтні 
Тимошенко буде відправлена на лікування за кордон. Звісно, це не вирішує системно політичні 
питання щодо участі Тимошенко в президентських виборах. 

— Ви відмітили суперечність між інтересами влади та обраним курсом. У чому вона 

полягає? На які політичні дивіденди вони розраховують? 

— Норми та правила, які висуває щодо реформування законодавства Євросоюз, 
пов’язані із захистом інтересів громадян, правами людини, рівним правосуддям. Чинна ж 

українська влада за роки свого правління зробила все, щоб посилити нерівність на всіх рівнях і 
в усіх сферах життя, адже її мета — побудова авторитарно-олігархічної моделі влади й закритої 
економіки. Євроінтеграційні закони підривають засади такої політики. Як буде стратегічно 

вирішено це питання після підписання Угоди? Знаючи практику України, ухвалення 

відповідних законів абсолютно не означає, що їх буде впроваджено в реальне життя. Наша 
влада відома тим, що знаходить будь-які винаходи для захисту власних інтересів та ігнорування 

інтересів суспільства. 

Загалом, одним із ключових чинників сьогодні (передусім для великого бізнесу) — у 

співпраці з Європою є розрахунок на отримання певних економічних преференцій. Ми не 

повинні забувати, що в Україні триває криза, яка старанно приховується владою. За таких умов 

потрібно шукати ресурси, що дозволять утримати економічну ситуацію та, відповідно, владу, 

інакше правляча команда буде приречена. 

І, що дуже важливо для влади напередодні 2015 року, підписання Угоди з ЄС — хотіли б 

ми цього чи ні — це отримання фактичної легітимації створеного за останні роки політичного 

режиму в Україні. Підписання Угоди чинним Президентом буде означати, що його, незважаючи 

на авторитарну політику, прийнято в демократичну європейську спільноту. І він перехопив 

прапор євроінтеграції в опозиції, яка втрачає ключову тему для апеляції до суспільства. У 

останньому є провина й самої опозиції, яка показала свою нездатність протистояти режиму 

Януковича на рівні реальної політики, а не заяв, гасел, ПР-акцій. Для Януковича Угода стане 

козирем у спілкуванні з суспільством, який він використовуватиме протягом усього 2014 рок. 

Гадаю, саме підписання стане початком президентської кампанії… 

— Минулої сесії відбувалося активне «тушкування» «Батьківщини», зокрема депутатів 

із групи Арсенія Яценюка. Чи триватимуть ці процеси в цій та інших опозиційних партіях? 

— Основною метою «тушкування» було не стільки здобуття додаткових голосів, скільки 

дискредитація опозиції. Зараз головним питанням порядку денного стане президентська 
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кампанія. Оскільки «Батьківщина» була вже досить дискредитована, і поява депутатів-

перебіжчиків призвела до зменшення рейтингу Яценюка, під ударом опиниться партія Віталія 

Кличка, чий рейтинг постійно зростає. Однак якщо мати на увазі нарощування підтримки 

лідера «УДАРу», то депутати фракції навряд чи ризикнуть покинути перспективного кандидата. 

— Партія регіонів вважається досить монолітною, але сьогодні ми бачимо певні 

дезінтеграційні процеси: Царьов, Колесніченко виступають проти євроінтеграції... 

— Партія регіонів завжди будувалася як проросійська сила. Зміна вектора — це 

вимушений крок. Колесніченко і Царьов — це люди, які були інтегровані в донецьку команду 

(чи більшість), і їхня поведінка демонструє, що вони — відверті представники російських 

інтересів в Україні. Утім, назвати їх фрондою не можна, оскільки вони не знаходять широкої 
підтримки. До того ж, їхня позиція не впливає на погляди Президента. 

Крім того, створення будь-якої фронди всередині партії пов’язане з певними ризиками. 

ПР існує доти, доки вона цікава Президентові. Якщо вона не буде його влаштовувати, він 

знайде інші варіанти. Гадаю, за цим майбутнє. Наступний крок після виборів 2015-го, не 

виключено, буде початком для формування власного політичного проекту, так званої групи 

«Сім’ї»... 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/ievrointegraciyna-osin 

Что мешает парламенту приблизить Украину к ЕС  
Максим Каменев, Журнал «Форбс» (Украина)   

Евроинтеграция – главная тема и приоритет III сессии парламента, которая откроется 

сегодня. С этим согласны и члены фракции Партии регионов, и оппозиционеры. Вчера, 2 

сентября, на согласительном совете глав парламентских фракций спикер Владимир Рыбак 

анонсировал: на этой пленарной неделе Рада рассмотрит шесть так называемых 

евроинтеграционных законопроектов. Их выполнение приблизит Украину к ассоциации с 

Евросоюзом. Уже в четверг, 5 сентября, парламент рассмотрит два важных документа – о 

внесении изменений в Конституцию, которые расширят полномочия Счетной палаты и судей.  

Оппозиционеры уверены – законопроекты, которые разработали правительство и 

Администрация президента, нуждаются в доработке, и настаивают, чтобы в итоговом тексте 

были учтены их требования. К тому же документы готовы поддержать далеко не все регионалы. 

Может ли это помешать подписанию соглашения об ассоциации между Украиной и ЕС? 

Вторая сторона 

Первые конфликты на тему евроинтеграции между регионалами и оппозицией начались 

еще до старта новой сессии парламента. В ходе вчерашнего согласительного совета глава 

фракции «Батьківщина» Арсений Яценюк предложил создать рабочую группу для подготовки 

евроинтеграционных законопроектов. В ее состав, по мнению политика, необходимо включить 

не только депутатов, но и чиновников правительства и Администрации президента. Рыбак 

предложение оппозиционера отклонил, тем не менее Яценюк и глава УДАРа Виталий Кличко 

намерены добиваться создания такой группы.  

Ее важность оппозиционеры объясняют просто – они не верят, что подготовленные 

властью законопроекты действительно направлены на выполнение требований ЕС. Простой 

пример – в четверг на голосование будет поставлен проект закона о внесении изменений в 

Конституцию об усилении гарантий независимости судей. По словам нардепа от УДАРа 

Валерия Карпунцова, у его соратников к документу много замечаний. Только в случае, если их 

учтут в итоговой версии, законопроект можно будет считать прогрессивным. 

Быть бдительными во время голосований за предложенные властью 

евроинтеграционные законы оппозиционеров призывает и Юлия Тимошенко. Член фракции 

«Батьківщина» Андрей Шевченко в своем Twitter сообщил, что вчера на заседании фракции 

Яценюк прочитал ее письмо. В нем экс-премьер хотя и призвала соратников поддержать 

евроинтеграционные законы, но требовала «вплоть до запятых» изучать каждый документ. 
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О наболевшем 

Стремление оппозиционеров контролировать подготовку евроинтеграционных 

законопроектов понятно. Власть, констатирует глава парламентского комитета по вопросам 

евроинтеграции Григорий Немыря (фракция «Батьківщина») не включила в повестку сессии 

парламента ни один из важных для оппозиции законопроектов. Прежде всего речь о 

дикриминализации статей Уголовного кодекса, по которым осуждена Тимошенко (ст. 364 и 365 

УК – злоупотребление властью или служебным положением и превышение власти или 

служебных обязанностей). Неизвестна и дата рассмотрения законопроекта о прокуратуре и 

проекта постановления о назначении даты повторных выборов в спорных округах, где 
Центральная избирательная комиссия не смогла установить результаты парламентских 

выборов-2012. Все перечисленные документы необходимы для выполнения требований ЕС.  

Регионалы обещают: и законопроект о прокуратуре, и постановление о повторных 

выборах обязательно будут внесены в парламент. Первый документ уже направлен на 

экспертизу в Венецианскую комиссию, и как только ответ будет получен, обещает нардеп-

регионал Иван Попеску, законопроект будет зарегистрирован. 

С освобождением Тимошенко – сложнее. Регионалы предпочитают не комментировать 

эту тему. Не дает четких ответов на вопросы о будущем экс-премьера и президент.   

Российский след 

Но говорить на эту тему власти придется: без поддержки оппозиции 

евроинтеграционные законы ПР не принять – коммунисты на этот раз голосовать с 

ситуативными союзниками отказываются. «Мы предлагаем перед подписанием соглашения об 

ассоциации вынести этот вопрос на референдум, и только если большинство граждан 

поддержат этот шаг, утверждать законы, которых требует ЕС», – подчеркивает Спиридон 

Килинкаров, нардеп от КПУ.   

Есть и те, кто выступает против линии собственной партии внутри ПР. Нардеп-регионал 

Вадим Колесниченко уже заявил, что проголосует против евроинтеграционных законов вне 

зависимости от официальной позиции ПР. По словам депутата, во фракции его взгляды 

разделяют около двух десятков человек, но их имена он не называет. Ранее открыто против 

подписания соглашения об ассоциации высказывался регионал Олег Царев. По мнению 

Александра Ефремова, главы фракции ПР, законопроекты могут также не поддержать 

регионалы, бизнес которых ориентирован на Россию, в частности – Вячеслав Богуслаев, 

владелец компании «Мотор Січ». Последний ситуацию не комментирует.  

Оппозиции это играет на руку. «Ни одна из оппозиционных фракций не хочет позволить 

регионалам поставить подписание соглашения об ассоциации себе в заслугу», – объясняет 
политолог Владимир Фесенко, напоминая, что евроинтеграция – это одно из главных и вечных 

предвыборных обещаний оппозиции, но не ПР.  

К чему приведут эти противоречия? Замглавы фракции ПР Елена Бондаренко 

прогнозирует, что голосование за этот пакет законов сильно затянется, а потом, когда «жареный 

петух клюнет», все будет принято в последний день. В цифрах это означает не позже ноября. 

http://forbes.ua/nation/1357431-chto-meshaet-parlamentu-priblizit-ukrainu-k-es 

10 главных законов осени  

Дмитрий Коротков, «Сегодня»  

Законы, необходимые для ассоциации с ЕС, примут на этой неделе 

1. О ВЫПОЛНЕНИИ СУДЕБНЫХ РЕШЕНИЙ 

Еврозакон. Внесен Минюстом, будет рассматриваться на этой неделе. С точки зрения ЕС 

необходим для того, чтобы решения Европейского суда по правам человека в части 

компенсаций выполнялись Украиной. С одной стороны, он прописывает обязательность 

выполнения судебных решений государством, с другой - предусматривает рассрочку выплат, 
чтобы не разорить госбюджет. 
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2. О ПОЛНОМОЧИЯХ СЧЕТНОЙ ПАЛАТЫ 

Еврозакон. Внесен президентом и предварительно одобрен Верховной Радой, второе 

чтение - на этой неделе. После его принятия Счетная палата сможет контролировать не только 

расходы, но и доходы госбюджета. 

3. ИЗМЕНЕНИЕ УГОЛОВНО-ИСПОЛНИТЕЛЬНОГО КОДЕКСА 

Еврозакон. Внесен Кабмином, будет рассматриваться этой неделе. Приводит УИК в 

соответствие с уже принятым УПК, смягчая ряд норм содержания заключенных. В частности, у 

них появится возможность часть срока исправработ заменить штрафом, а тем, кого перевели на 

участок социальной реабилитации и готовят к освобождению, разрешат пользоваться 

мобильными телефонами. 

4. О ПОЛНОМОЧИЯХ ПРОКУРАТУРЫ 

Еврозакон. Пока его в Раде нет (задержка из-за Венецианской комиссии), но до саммита 

в Вильнюсе его собираются принять. Лишит прокуратуру функции общего надзора за 

следствием. 

5. ДОВЫБОРЫ В ПАРЛАМЕНТ 

Еврозакон. На данный момент в Верховной Раде нет депутатов от семи мажоритарных 

округов, и необходим закон, который позволит провести довыборы. Но поскольку власть хочет 

провести их после 30 ноября (дата окончания саммита в Вильнюсе, где ожидается подписание 

договора об ассоциации с ЕС), Партия Регионов будет настаивать на едином законопроекте от 

большинства и оппозиции. Сейчас их три, и компромиссный вариант не просматривается. 

Скорее всего, закон примут в конце октября или в ноябре. 

6. ОБ УСИЛЕНИИ НЕЗАВИСИМОСТИ СУДЕЙ 

Формально - еврозакон, внесенный президентом, но этой осенью его принять не успеют, 
так как он подразумевает изменение Конституции. Начало процедуры - на этой неделе. Вносит 
целый ряд серьезных изменений: создавать и ликвидировать суды будет ВР (а не президент, как 

сейчас), зато у ВР отберут в пользу президента право назначать судей; генпрокурор будет 
избираться бессрочно (сейчас - на 5 лет), а судьям установлены новые возрастные планки - с 30 

до 70 лет (сейчас - с 25 и пожизненно). 

7. БЮДЖЕТ-2014 

Должен быть представлен Кабмином в парламент до 15 сентября. И, учитывая 

сложность документа и ситуацию в экономике, первое чтение будет, скорее всего, в ноябре. 

8. О МИРНЫХ СОБРАНИЯХ 

Внесен ПР, "Батькивщиной" и КПУ. Устанавливает четкие условия, по которым может 

быть запрещен митинг (при наличии доказательств пропаганды насилия и т. д.), вместо 

нынешней размытой нормы об "угрозе нацбезопасности и общественному порядку". 

9. О ТАМОЖЕННОМ ТАРИФЕ 

Внесен Кабмином, будет рассматриваться на этой неделе. Формально необходим, чтобы 

привести кодирование товаров в соответствие с европейским. Его принятие позволит в два раза 

повысить импортные пошлины на 86% групп товаров, указанных в Таможенном тарифе. 
Кабмин утверждает, что это не противоречит правилам ВТО. Последствием принятия закона 

может стать повышение цен значительной части импорта и улучшение внешнеторгового 

сальдо. 

10. О ПЕРЕПЛАНИРОВКЕ ЖИЛЫХ ПОМЕЩЕНИЙ 

Внесен Кабмином. Разрешает хозяевам без согласования с БТИ сносить стены внутри 

квартир, кроме несущих. 

http://smi.liga.net/articles/2013-09-02/10657998-10_glavnykh_zakonov_oseni.htm 
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Президента ждут на открытии Рады  

Анастасия Рябоконь, "Комсомольская правда  в Украине"  

Первое после лета публичное собрание депутатов на согласительный совет было 

неожиданно тихим. Такое впечатление, что провели не первое совещание после 

полуторамесячных каникул, а рядовую встречу. На повестке дня - те же вопросы, что и весной: 

освобождение Юлии Тимошенко, проблемные округа, выборы в Киеве. Разве что громче 

других звучали темы евроинтеграции и "торговой войны" с Россией.  

"Попросим оппозицию не быть клоунами" 

Главной интригой дня стал вопрос о том, придет ли Президент Виктор Янукович на 

открытие сессии.  

- Мы очень хотим Видеть Президента на открытии. Просим оппозицию не быть 

клоунами и дать ему возможность выступить. А перед клоунами Виктору Януковичу нет 
смысла тратить свое драгоценное время, - заходя на согласительный совет, резко высказался 

замглавы фракции ПР Михаил Чечетов. 

Похоже, Президент решил прекратить игнорирование Рады. Постпред Главы 

государства Юрий Мирошниченко сказал, что в президентской Администрации ему готовят 

основные тезисы для речи.  

Определятся с выборами 

В первую же неделю парламентарии собираются принять пакет законов по 

евроинтеграции. И хоть в Партии регионов некоторые депутаты не поддерживают западный 

поворот внешней политики, голосов хватит и без них - в проевропейских вопросах, забыв о 

противоречиях, к большинству присоединится оппозиция. 

По словам Арсения Яценюка, в пятницу во время традиционного часа вопросов к 

правительству оппозиция хочет выслушать, какова позиция Украины в "торговой войне" от 

Премьера Николая Азарова, главы МИД Леонида Кожары и министра экономики Игоря 

Прасолова. 

Кстати, уже прошел год, как Рада работает усеченным составом - в пяти округах ЦИК не 

смогла установить результаты, двух депутатов лишили мандатов, в одном округе прошли 

перевыборы. Сегодня, кстати, станет полноправным нардепом и войдет во фракцию регионалов 

бизнесмен Вадим Новинский. В ближайшее время планируют провести перевыборы и во всех 

остальных округах. Вчера спикер Владимир Рыбак сообщил, что, вероятно, дату выборов 

назначат на 2013 год.  

Что еще изменят депутаты 

Расширят полномочия Счетной палаты. Для этого надо изменить отдельные положения 

Конституции. 

Назначат внеочередные выборы сельских и поселковых голов почти в 100 населенных 

пунктах. 

Сделают чиновников ответственными за выполнение решений ЕСПЧ 

К сессии комитеты подготовили на рассмотрение 494 вопроса, а 946 еще дорабатывают. 
По приблизительным подсчетам спикера, на каждый законопроект тратится 58 минут. Мы 

посчитали, что на все им понадобится 1400 рабочих часов. А по расписанию у них всего 36 

пленарных заседаний, а это 216 часов. В отведенное время не уложиться никак! Но ничего, 

депутатам не привыкать работать сверхурочно - в последнее время они частенько 

задерживаются на работе до поздней ночи, пока не исчерпают повестку дня. 

http://kp.ua/daily/030913/411552/ 
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Інтернет-ЗМІ 

Руслан Кошулинський: «Євроінтеграція викриє агентів Кремля в Верховній Раді»  

Главком 

На початку нового парламентського сезону більшість та опозиція планують об’єднатися 

для ухвалення законопроектів, необхідних для підписання Угоди про Асоціацію з ЄС у 

листопаді. Тож зараз «регіоналам» треба буде займатися не стільки звичними пікіровками з 
опонентами, скільки нейтралізовувати внутрішньопартійну фронду та ситуативних союзників 

комуністів, які не сприймають західного вектору руху. 

Віце-спікер від «Свободи» Руслан Кошулинський ділиться своїми думками про 

найближче життя Верховної Ради, прогнозує подальші дії проросійського лобі і пояснює, чому 

Янукович раптом заговорив про референдум. 

Які у вас очікування від початку сесії? Здається, що на цьому тижні будуть 

розглядатися законопроекти, що об’єднають більшість та опозицію. 

Переконаний, що перші два місяці роботи третьої сесії Верховної Ради цього скликання 

пройдуть в лейтмотиві євроінтеграційних процесів і ухвалення низки законів. З огляду на це і 
буде скерована вся діяльність Верховної Ради. 

Рибак неодноразово акцентував, що в парламенті більше не буде бійок. Ви теж 

вважаєте, що градус протистояння знизиться з огляду на спільні задачі? 

Я не «касандрую» і ніколи в політиці не говорив «ніколи». Всяке в житті буває і ніхто ні 
від чого не застрахований, але сьогодні максимальна робота депутатів буде скерована в 

євроінтеграційному напрямку. А як і що там вийде – побачимо. 

Ви відчуваєте щирість «регіоналів» в підписанні Асоціації з ЄС? 

Першоджерело – в мотивації, а вона в нас різна. Опозиція виконує свої програмові 
засади, а які засади виконує Партія регіонів, не знаю. Слава Богу, що вони стоять на цих 

принципах, але то їхні проблеми. «Свобода», на відміну від тієї ж «Батьківщини», ніколи не 

ставила євроінтеграцію в числі пріоритетів. Просто Україні це зараз необхідно для розвитку. 

Але ми ніколи не виступали проти цього, і в нашій програмі чітко записані євроінтеграційні 
прагнення України. Тут немає жодних протиріч. 

Чи підтримає ваша фракція законопроект щодо недискримінації сексуальних меншин, 

який вимагає ЄС? 

Переконаний, що Верховна Рада зараз не проголосує це питання. 

А ваші будуть голосувати? 

Ні, не будуть. В тій редакції, в якій він був, законопроект не отримає підтримки фракції. 
Думаю, що це надумана вимога з огляду на те, що до жодної країни, яка підписувала Асоціацію, 

не було представлено саме такої вимоги. Хочу нагадати, що, наприклад, Литва нещодавно 

схвалила закон про заборону популяризації подібних речей. Наші європейські партнери 

прекрасно розуміють, що в багатьох суспільствах дискусія до таких законопроектів тривала до 

десятка років. І вимагати його ухвалення від України з традиційними християнськими 

цінностями є неправильно. Тому зараз це питання навіть не порушується в такому контексті. 

Зараз ми бачимо, як в Партії регіонів з’явилися ті, хто відверто критикують 

євроінтеграційний вектор. Як ви вважаєте, наскільки численною може бути проросійська 

група «яструбів» в ПР? 

Це питання, скоріше, до керівництва фракції ПР. Але якщо і буде якась така групка, вона 

буде нечисельною, бо залежність від вищого керівництва там вагома. Думаю, знайдуться 

достатні важелі, щоб впливати на депутатів. Але в Україні є й частина представників тих, хто 

залежить від Російської Федерації. Якщо проаналізувати, хто почав порушувати це питання, то 

це саме ті, хто отримував державні нагороди від Росії. 

Чи можна очікувати на цій сесії зменшення порогу для створення фракції з нинішніх 32-

х депутатів? 
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Давайте ввімкнемо політичну математику – кому це треба? 

Та хоча б мажоритарникам-позафракційним. 

Також гіпотетично тим, хто вийшов з «Батьківщини». Треба хоча б 15 людей, в той час 
як зараз – 32. Хто проголосує за зниження порогу? Навіть якщо «регіонали», то їм потрібна 

підтримка хоча б однієї фракції. А я таких не бачу, бо тоді відбудеться переформатування, 

треба буде повністю перегравати комітети. Принаймні до підписання євроінтеграційних 

документів цей крок нікому не потрібен. 

Чи взагалі є зараз в парламенті заявки на створення нових груп, вихід депутатів з 

фракцій? 

Поки що я не бачив таких заявок. Є 48 класичних міжфракційних груп, які об’єднуються 

за різним принципом – за Чернігівщину, Оболонь і так далі. Але про об’єднання у фракційну 

групу немає навіть ніяких думок. 

Думаю, що, наприклад, в панів Порошенка та Єремеєва такі думки є. 

Думаю, що такі думки завжди будуть у обмежених в доступі, які мають бажання 

часткової реабілітації. Але сьогодні в них мало сил, щоб ухвалити рішення про зміни до 

регламенту. Принаймні до підписання Асоціації з ЄС політична складова буде невигідна для 

ось таких парламентських пертурбацій. 

А пізніше? 

Тоді ми і побачимо найактивніші впливи, які має російське лобі в українському 

парламенті –чітко стане видно, на кого поставили. Бо після підписання Угоди про Асоціацію 

треба буде ще пройти процес ратифікації, і Росія буде персонально працювати з конкретними 

членами ЄС. Тоді Росія включить всі свої контакти впливу, в тому числі, в Верховній Раді. 
Може навіть статись невелике об’єднання навколо якоїсь фігури – тоді і стане помітно, хто від 

кого більше залежить. Чи є таких людей багато – не знаю, бо не в курсі, за якими мотиваціями 

вони ставали народними депутатами. Деякі проявилися одразу, а деякі ще латентні. 

Ви казали, що не в курсі, які заяви поступили на адресу парламенту. Але стало відомо, 

що пан Новинський увійшов у фракцію Партії регіонів, хоча в ході кампанії в Севастополі 

божився, що буде позафракційним. 

Я вам сам можу стільки депутатів назвати, які казали, що цього не зроблять, а потім 

зробили. Шкода, що суспільство поки політично недосвідчене, бо якщо в цивілізованій країні 
політик собі таке дозволяє, – це його політична смерть. Але всі ж, в принципі, знали, що він так 

вчинить. 

Янукович в своєму нещодавньому телеінтерв’ю натякнув, що питання щодо вектору 

інтеграції може бути винесене на референдум. Чи реально це зробити до самміту в Вільнюсі? 

Думаю, зараз вже йде розмова про президентську виборчу кампанію. Євроінтеграція – 

нелогічний хід для Партії регіонів з огляду на їхню програму. Виглядає так, нібито йде 

відмивання грошей. Якщо вони не легалізують те, що нахапали, їх очікує доля Лазаренка або 

Кадафі. А щоб легалізуватися, треба прийняти світові правила гри. Друге, на що бути дивитися 

Захід: якщо Янукович виграє президентську кампанію – значить, громадяни України 

підтвердили законність набутих коштів. Але вибори ще треба виграти, і за допомогою 

референдуму можна підтягнути до другого туру Симоненка – єдиного кандидата, в якого вони 

можуть виграти. Це поле, в якому Партія регіонів вміє працювати і з якого вона вже витискала 

комуністів. 

Питання виборів в Києві на погоджувальній раді не обговорювалося тому, що зараз 

більше на часі інші питання? 

Переконаний, що Регіони будуть робити все можливе, щоб цих виборів не відбулося. 

Але по проблемних округах компроміс знайдений? 

Це вимога європейської сторони, і тут вже ми дотиснемо. Якщо опозиція добере ще 

п’ять мандатів, це Регіонам, звісно, невигідно, тому вони збільшили кількість проблемних 

округів до семи. Вони запропонують варіант оголосити вибори до самміту в Вільнюсі, а самі 
вибори провести в грудні. 
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Чому опозиція так налякана виборами в грудні? 

Попередня дата – 22 грудня – це практично різдвяні канікули в Європі. І залучити 

спостерігачів до якогось якісного контролю в цей період буде дуже складно. 

Чи питання Тимошенко буде вирішене за участі парламенту? Чи ЄС настільки 

зацікавлений в підписанні Асоціації, що закриє на нього очі? 

Я не був учасником перемовин, але є заява Тимошенко, в якій вона попросила не 

ув’язувати її долю з долею Асоціації. Проте, зрозуміло, що без її підписання її точно не 

випустять, а в противному випадку є шанси. 

Те, що Олега Тягнибока не запросили на засідання комітету з закордонних справ в 

Брюсселі – це окремий випадок чи тенденція в ставленні до «Свободи» в Європі? 

Але хто важливіший – якийсь комітет чи комісар Фюле, який зустрічався з Тягнибоком? 

Ясно, що є велика ідеологічна боротьба, і ясно, що в Україні націоналісти отримали одну з 
найбільших фракцій. Згадайте, скільки було вереску і крику, щодо того, щоб «Свободу» не 

сприймали в опозиції, була заява депутатів Кнесету, ще чиїсь... Але це не впливає на вибір 

українців, і Фюле тут вчинив справедливо. А те, що якийсь один депутат не зустрівся з іншим – 

то його справа. 

У вас були свого часу багато ініціатив щодо зниження видатків на утримання 

Верховної Ради. Чи на цій сесії плануєтесь просунутись в цьому напрямі? 

Звісна річ, що ці ініціативи вже є і нікуди від них не дітися. Для нас це додатковий 

чинник їх максимально проштовхувати. Більше того, як тільки нам вдасться підписати 

Асоціацію, нам буде набагато легше приводити політичну парламентську етику в русло 

європейськості. І ми знову повернемося до поправок щодо зменшення видатків на депутатській 

корпус. 

http://glavcom.ua/articles/13653.html 

Нова парламентська сесія: найважливіше погода у Раді?  

ForUM 

3-го вересня почне роботу третя сесія Верховної Ради сьомого скликання. У зв'язку з 
необхідністю ухвалення низки актуальних законопроектів парламентська осінь обіцяє бути 

гарячою. 

Вже на цьому тижні народним обранцям доведеться розглянути законопроекти, від яких 

залежить підписання Угоди про асоціацію між Україною та Євросоюзом. Експерти 

прогнозують, що для їхнього прийняття опозиція і Партія регіонів готові зблизитися, у той час 

як головне протистояння у парламенті відбуватиметься між прихильниками і противниками 

євроінтеграції. Не виключено, що внаслідок розколу з'являться нові фракції і депутатські групи. 

Крім того, на роботі парламенту також відіб'ється наближення президентської виборчої 
кампанії 2015 року. Опозиція сподівається висунути єдиного кандидата у Президенти, а у 

Партії регіонів не виключають, що нові опозиційні фракції будуть з ними співпрацювати. Не 

менш важливим питанням, про яке депутатам належить посперечатися на осінній сесії, стане 

формування державного бюджету на 2014 рік. 

Як працюватиме Верховна Рада сьомого скликання і про що зуміють домовитися 

народні депутати, ForUm запитав у експертів. 

Володимир Рибак, Голова Верховної Ради України: 

- Нова сесія не може бути спокійнішою, оскільки ще на півроку наблизилися вибори 

Президента України. Хочемо ми цього чи ні - це життя. Напевно, так в усіх державах. Вибори 

будуть відбиватися на роботі Верховної Ради. Приміром, коли на погоджувальній раді ми 

розглядали, кого запросити на Годину запитань до уряду і які питання задати, всі лідери 

фракцій опозиції озвучили різні думки. Тому я думаю, що кандидати у Президенти будуть 

критикувати один одного, вирішувати, хто старший. Потім об'єднаються і разом будуть 

критикувати владу, а потім знову один одного. Так і будемо працювати. Але у порівнянні з 
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першою і другою сесією, депутати вже подорослішали. Учнівський період пройшов, 

мітинговщина відходить на другий план. Парламент дійсно стає парламентом, а ми 

наближаємося до Європи . 

Спиридон Кілінкаров, народний депутат України (КПУ): 

- У зв'язку з тим, що ми все ближче підходимо до президентської передвиборчої 
кампанії, сесія буде достатньо конфліктною. Думаю, ми побачимо не тільки міжфракційні 
конфлікти. На мій погляд, основні з них розгорнуться всередині опозиційних партій. 

Досить палкі дискусії у Верховній Раді будуть у вересні-жовтні: до підписання (Угоди 

про асоціацію. - Ред.), і особливо - після. Вони стосуватимуться правильності 
зовнішньополітичного курсу нашої країни. Також гарячі дискусії передбачаються навколо 

питання про держбюджет. 

Олександр Єфремов, народний депутат, голова фракції Партії регіонів: 

- Спрогнозувати розвиток подій у Раді не зможе жоден астролог. Прогнозувати роботу 

ВР - найбільш безперспективне заняття. Жоден астролог не зможе зробити прогноз навіть на 

завтра. Але все ж я сподіваюся, що Рада працюватиме. 

Андрій Парубій, народний депутат (фракція «Батьківщина»): 

- Ключове завдання цієї сесії і цього політичного сезону - прийняття євроінтеграційних 

законів для подальшого підписання Угоди про асоціацію і зони вільної торгівлі з Євросоюзом. 

І, власне, опозиція вже заявила, що в даному разі вона готова підтримати ініціативи 

парламенту, які сприяють євроінтеграції України. 

Кость Бондаренко, експерт, голова правління Інституту української політики: 

- Нова сесія Верховної Ради повинна буде прийняти два основних комплекси законів. 

Перший - євроінтеграційний, який повинен стати основою Угоди про асоціацію з ЄС. Це закон 

про прокуратору , закон про судоустрій та інші, тобто ті закони, які були своєрідним 

«домашнім завданням» для України від Європарламенту та інших європейських структур. Тут, 
я думаю, владі та опозиції необхідно продемонструвати вміння домовлятися. Другий комплекс - 

законопроекти, які повинні лягти в основу бюджету на наступний 2014 рік. З одного боку, це 

бюджетна резолюція, а з іншого - Державний бюджет, у якому має бути передбачено велику 

кількість соціальних моментів. Тут кожен депутат-мажоритарник буде тягнути ковдру на себе, 
тому процес прийняття може затягнутися і бути досить складним. 

Олег Зарубінський, народний депутат (Партія регіонів): 

- Я можу прогнозувати, що сесія буде дуже напруженою і насиченою з кількох причин. 

По-перше, за змістовним аспектом, оскільки необхідно прийняти велику кількість доленосних 

для України законопроектів. Я маю на увазі законопроекти, необхідні для підписання Угоди 

про асоціацію з ЄС. Але напруженою вона буде і у формальному плані, бо президентська 

кампанія, яка вже давно почалася не де-юре, а де-факто, буде накладати відбиток на поведінку 

тих чи інших політичних гравців. Я припускаю, що поведінка деяких із них буде виходити за 

рамки цивілізованих норм, оскільки змагання між тими, хто називає себе опозиціонерами, буде 

йти у плані того, хто більший радикал. А радикалізм завжди породжує загострення і 
напруженість.  

Віталій Ярема, народний депутат України («Батьківщина»): 

- Я не можу прогнозувати, наскільки буде конфліктною нова сесія. Можу сказати, що ми 

(опозиція. - Ред.) готові плідно працювати, приймати закони, як це виходить із повноважень 

депутатів, у тому разі, якщо політична більшість у парламенті почне працювати у правовому 

полі і чітко дотримуватися регламенту. І повірте, жодних питань щодо блокування не буде. 
Думаю, що однозначно не буде конфліктів і всередині опозиції на ґрунті майбутньої 
президентської передвиборчої кампанії. Три опозиційні сили між собою домовляться. У нас 

одна мета. Найбільш актуальними сьогодні є питання зовнішньополітичної діяльності і курсу 

нашої країни, а також торговельної війни з Росією. Це ми обов'язково повинні обговорювати. 

http://ua.for-ua.com/comments/2013/09/03/101043.html 
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Зачем депутату нужен диплом, если у него «богатый жизненный опыт»?  

Известия.ua 

Ни для кого не секрет, что в Верховной Раде есть несколько человек, у которых на 
пиджаках настоящий депутатский значок, и «липовый» диплом в кармане. Но почему имена 

таковых не могут придать огласке? Ведь за них могли бы и не проголосовать… 

Вопрос о «липовых» дипломах народных избранников считается сложным, потому что 

закон о защите персональных данных не дает возможности назвать украинцам фамилии 

депутатов, у которых фальсифицированные документы о высшем образовании, как объяснил 

Министр образования и науки Украины Дмитрий Табачник. 

Более того, сложность этого закона заключается еще и в том, что человек должен дать 

согласие на проверку его персональных данных. 

«Знаю, что несколько таких есть. Причем, что обидно – в наиболее поучающей народ 

Украины части, в оппозиционном меньшинстве, которые рассказывают, как нам надо жить. Это 

первое. Второе. Все государственные чиновники по указу президента Украины Виктора 

Януковича, начиная с 2011 года, проходят обязательную специальную проверку на дипломы об 

образовании и дипломы об ученой степени или ученом звании. Не хочу сказать, что какие-то 

впечатляющие есть результаты, но целый ряд обладателей недостоверных документов об 

образовании были выявленными Министерством образования и науки до их назначения. Они не 

были назначены. В том числе, два человека, я знаю, претендовали на должности первых 

заместителей руководителей облгосадминистраций. В Киеве не состоялось назначение главы 

одного из районных госадминистраций по этой же причине», - комментирует ситуацию 

Дмитрий Табачник. 

Министр отметил, что не может похвастаться уж очень большим уловом «неучей», но, 

вместе с тем, целый ряд людей, зная об этой специальной проверке, забирали свои документы и 

отказались быть претендентами на места в государственной службе. 

Дмитрий Табачник в связи с законодательными нормами не может огласить точное 

количество парламентарием с поддельными дипломами, а вот народный депутат Геннадий 

Москаль знает 12 таких нардепов. По словам Москаля, наиболее распространенная схема 

получения подобных дипломов выглядит следующим образом: потенциальный выпускник 

покупает за границей (зачастую в России или Казахстане) поддельную выписку о 

прослушивании 4 курсов одного из местных ВУЗов. С этой выпиской он поступает на 5 курс 

украинского ВУЗа и, сдав академразницу и проучившись год, получает настоящий диплом 

государственного образца, подтверждающий полученное образование. По сути такого рода 

диплом на первый взгляд является подлинным, но выданным на поддельной основе. Отличить 

его от действительно подлинного документа можно лишь сделав запрос в высшее учебное 

заведение с просьбой подтвердить, учился ли тот или иной выпускник 5 курсов или же нет, а 

если был переведен – то откуда и на основе каких документов. 

Депутат добавил, что осуществление подобной схемы подделки дипломов не обходится 

без непосредственной помощи ВУЗа. 

«Если парламент примет решение, что мы должны предоставить данные о высшем и 

среднем специальном образовании народных депутатов, то все технические возможности для 

этого есть. И тогда широкая общественность узнают, кто носит депутатский значок 

одновременно с фальшивым дипломом», - уверил Министр образования и науки Украины. 

«Говорят, не столь важно образование, как жизненный опыт. Вы знаете, у нас уже был в 

«оранжевый» период министр юстиции, который сначала говорил, что он профессор, потом 

рассказывал, что у него высшее образование, потом – что неполный бакалаврат, потом – что 

огромный жизненный опыт. Жизненный опыт – это хорошо, но… Насколько я знаю, нигде, ни в 

одном законодательном акте для избрания в Верховный Совет не требуется документа о 

высшем образовании. Требуется другое. Если ты пытаешься стать и, тем более, успешно 

становишься законодателем, то, как минимум, поучая других и принимая акты, обязательные 

для исполнения 46-миллионным народом Украины, ты должен нести ответственность за 

заполнение своих документов. 
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Мне кажется, что это серьезное прегрешение, если депутат изначально, еще 

регистрируясь кандидатом, пишет в документах неправду. Тут возникает отнюдь не 

софистический вопрос: а если бы мы знали, что у тебя фальшивый диплом, если бы мы знали, 

что у тебя нет высшего образования, может быть, мы бы не голосовали за тебя?», - подытожил 

Дмитрий Табачник. 

http://izvestia.kiev.ua/ru/article/28019 

Блоги 

Сергій Каплін: «1 вересня: свято із сльозами на очах»  

lb.ua 

Так символічно: школи і парламент починають працювати майже одночасно. Ці два 

інститути дуже схожі: атмосфера, правила та окремі порядки тут, часом, ідентичні. 

Прочитав сотні привітань, передивився гарні, вибачте гарно поставлені фото. Але буду 

говорити непопулярні для цього святкового дня речі. 

Говоритиму не як депутат Ради чи політики, говоритиму як батько трьох дітей, двоє з 
яких - учні. Мене нудить демонстративність та цинізм, з яким політики спекулюють на святі 
знань. Вони йдуть на лінійку, несуть портфелі своїх і чужих дітей, квіти, цілують руки 

вчителям і так далі. Я знаю як це планується: "ой, завтра перше вересня, ТРЕБА привітати, 

сходити. Галю, розмісти привітання там і там, купи квіти, подарунки, дізнайся як звати вчителів 

учнів тієї школи куди підемо, і нагадай як там звали (!) мою першу вчительку"... 

На жаль це стосується не тільки влади, а і опозиції яка часом випереджає владу своєю 

зухвалістю і банальністю. Школа, учні, вчителі і, головне, система української освіти для 

політиків - предмет цинічного політичного мародерства. Мародерства на рештках мертвої 
системи та принижених не увагою, не пріоритетністю, "незарплатами і непенсіями" вчителях. 

Не треба ходити з рюкзачками дітей та розливатися у своїх промовах на святкових 

лінійках; не треба тягати на ці лінійки свою дружину і обов'язково свого особистого фотографа 

(ще не відомо хто для тих політиків важливіший - іх діти, дружина, свято чи цілий особистий 

фотограф як Гітлера чи Сталіна). 

Освіті, дітям і батькам, нашим вчителям треба інше. Влада зобов"язана сформувати 

ключову амбіцію для України - "повернення до світового лідерства у галузі", а ті, хто був при 

владі, і цього не зробив, - на святкових лінійках мають червоніти від неймовірного сорому, 

червоніти, стоячи перед батьками, учнями, вчителями. 

Відомо, що саме українська школа була локомотивом освіти в СРСР, саме українська 

наука рухала радянську наукову машину. Там багато питань, зауважень щодо методів та змісту. 

Однак факт є факт. І це означає передусім наступне: ми велика нація по-справжньому розумних 

людей, нація майбутньому якоі перешкоджають потворні та смішні політики (екс-чиновники) з 
учнівських святкових лінійок. І, я переконаний, ми можемо і маємо потроїти цей потенціал 

української освіти та науки. Ми можемо повернути ЖИТТЯ вчителю і не дозволити кидати 

його під стіни адміністрації аби захистити злочинний режим і своє право на жалюгідне 

блюзнірство перед владою та фактичне тваринне існування, а не життя. 

Жодна програма партії чи окремого кандидата не обходиться без пункту чи навіть абзацу 

про освіту і науку. Жодна програма не обходиться без цинічної брехні про пріоритетність цієї 
галузі для політика. Проте, саме ця складова є двома третинами будь-якого рецепту 

глобального національного успіху. 

    Тенденция, когда увеличивается количество детей и при этом уменьшается количество 

школ, - это неправильно— Арсений Яценюк 

Необхідно кинути усі сили та ресурси на врятування і розвиток освіти. 

Де вони ці ресурси? Вони заправлені у тисячі автівок на яких "спускаються з небес, 
цілими кортежами" політики на перші дзвоники, у коштах витрачених на ці автівки, дороге 
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вбрання, краватки, сорочки, годинники, аксесуари і тд. Вони у держдачах, охоронах, прийомах, 

чартерних перельотах, в усьому іншому чим прикрашається королівське життя головних 

податкожерів країни - депутатів, міністрів, окремо прем'єра, президента. А ще за ці освітні 
гроші влаштовується життя наволочі яка оточує усіх перелічених та допомагає їм дожирати 

країну, торгувати нею, грабувати батьків цих дітей. Найстрашніше інше, продовжується 

грабунок цих дітей, бо корупція в освіті найорганізованіша та найсистемніша. Треба зізнатися: 

ми не маємо освіти - залишилися лише полігони для втягування дітей в національну 

прокорупційну культуру. Чому це відбулося? Лише з нашої мовчазної згоди. З 1 вересня, якщо 

не соромно. 

http://blogs.lb.ua/sergiy_kaplin/223426_1_veresnya_svyato_iz_slozami_ochah.html 

Телебачення і радіомовлення 

Робочі плани  

Телеканал новин "24" 

Кореспондент: Чекають на Президента і хочуть ухвалити євроінтеграційні Закони - 

народні депутати вийшли з відпустки й на погоджувальній раді спланували свою роботу на 

тиждень. До порядку денного внесли 6 євроінтеграційних Законів. Серед них - і скандальний 

закон про протидію дискримінації. Та досі немає в переліку проекту про перевибори в 7-ми 

проблемних округах. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Керівники фракцій пропонують різні дати. 

От, я зберу на цій неділі, узгодили дату і зразу в той день і винесу на розгляд Верховної Ради і 
приймемо рішення, і вибори треба визначатися. Визначатися, щоб в цьому році, щоб в цьому 

році парламент був у повному складі 450 народних депутатів". 

Кореспондент: У більшості обіцяють - Закон "Про прокуратуру" та "реформування 

судової системи", яких вимагає Європа, ухвалять до кінця жовтня. На традиційній годині 
запитань до уряду депутати хочуть почути про торговельний конфлікт Росії й України, 

формування бюджету-2014 та підготовку до опалювального сезону. Чекають на Прем'єр-

міністра. 

У вівторок народні депутати повертаються після канікул  

Телеканал новин "24" 

Кореспондент: У вівторок народні депутати повертаються після канікул. На відкриття 

третьої сесії прийде Президент Віктор Янукович. Про це повідомив спікер Володимир Рибак. 

Парламентарі планують розпочати пленарний тиждень з розгляду проектів законів про 

внесення змін до податкового та митного кодексів, а також до регламенту Верховної Ради. Ці 
документи можуть потрапити до порядку денного нардепів 3 вересня. Очікують, що поточного 

тижня на Грушевського повернуться і до виборів у проблемних округах. Відповідний 

законопроект планують розглянути 4 вересня. У середу парламентарі також візьмуться за зміни 

до закону про податковий тариф, у четвер – за законопроект про посилення гарантій 

незалежності суддів. 6 вересня традиційно перед Верховною Радою доповідатимуть урядовці. 

Верховна Рада збирається встановити рекорд за кількістю законопроектів  

УТ-1, Новини  

Іван КОСТРОБА, ведучий: Верховна Рада збирається встановити рекорд за кількістю 

законопроектів. На третю сесії депутати запланували майже півтори тисячі документів, заявив 

спікер парламенту. На сьогодні до розгляду готові 500 проектів, ще тисяча - на стадії 
підготовки, - каже Володимир Рибак. Окремо Рада має розглянути внесений Президентом 

законопроект про незалежність суддів. Голова Верховної Ради також нагадав, що на попередній 
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сесії депутати теж зазіхали на рекорд і вперше в історії парламенту зареєстрували 2,5 тисячі 
проектів. Однак, розглянули лише третину. Ну, а цього тижня народні обранці візьмуться за 6 

євроінтеграційних законів, а також за проект закону про вибори в проблемних округах. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Ну, я запрошую до себе 

керівників фракцій на цьому тижні, і ми визначимось із датами проведення виборів і будемо 

приймати рішення. Що стосується міста Києва, тут ми будемо розглядати це питання з точки 

зору рішення Конституційного суду. І зараз, поки не розглянуте це питання з керівниками 

фракцій, я поки не буду коментувати, коли це може бути". 

Рада збереться  

5 канал, Час новин  

Андрій ЖИГУЛІН, ведучий: З євротижня вирішила розпочати роботу Верховна Рада - з 
першого дня після канікул запланувала взятися за законопроекти, які є умовою підписання 

асоціації з Євросоюзом. Голова Верховної Ради Володимир Рибак анонсує розгляд шести 

необхідних для цього документів уже цього пленарного тижня. Нагадаю, серед вимог Європи - 

привести у відповідність до вимог Брюсселя Закони "Про прокуратуру", "Про суди", виборче 

законодавство, а також привести у порядок проблеми із вибірковим правосуддям. Найбільше 

збурення в українських депутатів викликає законопроект, в якому, зокрема, йдеться про 

неможливість дискримінації за статевою ознакою. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "У нас залишилося всього-на-всього 

чотири фактично пленарних тижні перед тим, коли Рада Європейського Союзу прийме рішення 

про підписання Угоди між Україною і Європейським Союзом. Перше питання – це питання 

боротьби з корупцією. Ті законопроекти, які б спрямовані були на створення Національного 

антикорупційного бюро і на вдосконалення боротьби з корупцією відсутні у порядку денному 

тому ми звертаємося до уряду, щоби на кінець-то уряд розроби ці законопроекти". 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Я думаю, що більшість Законів буде 

підтримана більшістю Верховної Ради. Іще декілька Законів, які ми поки не включали, але у 

вересні-жовтні ми повинні свої обов’язки перед Європейським парламентом виконати. Це і 
Закон "Про прокуратуру", це Закон "Про судову систему". Це виборне законодавство в першу 

чергу. Оці треба прийняти рішення по виборам в семи округах". 

Рекорд за кількістю законопроектів збирається встановити Верховна Рада  

УТ-1, Новини  

Юлія ГАЛУШКА, ведуча: Рекорд за кількістю законопроектів збирається встановити 

Верховна Рада. На чергову сесію депутати запланували майже півтори тисячі документів. Про 

це заявив спікер парламенту. Володимир Рибак каже: на сьогодні до розгляду готові 500 

проектів, ще тисяча – на стадії підготовки. Окремо Рада має розглянути внесений Президентом 

законопроект про незалежність суддів. Цього тижня народні обранці візьмуться за шість 

євроінтеграційних законів і спробують призначити вибори у проблемних округах. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Ну, я запрошую керівників на 

цьому тижні, і ми визначимося з датами проведення виборів і будемо приймати рішення. Що 

стосується міста Києва, тут ми будемо розглядати це питання з точки зору рішення 

Конституційного суду. І зараз, поки не розглянуте це питання з керівниками фракцій, я не буду 

коментувати, коли це може бути". 

Початок вересня зрушив політичне життя України  

ICTV, Факти  

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Початок вересня зрушив політичне життя України. Депутати 

готуються розпочати завтра нову сесію. І сьогодні займалися плануванням робочого тижня. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

21 

Головні питання, які нині вносять розбрат – з ким Україні варто зближуватися – зі Сходом чи 

Заходом. 

Кореспондент: Зі спекотних країн у спекотну сесійну залу. У перші дні після канікули 

депутати говорять про те, куди краще рухатися – на схід чи на захід. На цьому тижні не 

виключено ухвалення кілька євроінтеграційних законів. Також депутати планують поговорити 

про торгову війну з Росією. Куди краще йти – депутатам розповіли молоді люди. Вони 

вимагали рухатися до Європи. Пригрозили критикувати тих, хто буде проти. Але своїх облич не 

показували. Опозиція вимагає створити робочу групу спільно з Кабміном та Адміністрацією 

Президента аби разом євроінтегруватися. 

 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батьківщина": "І щоб ми протягом найближчих 

4-х пленарних тижнів швидко проголосували за всі законопроекти, які підготовлені цією 

робочою групою". 

Кореспондент: Спікер проти. Бо в Адміністрації Президента та Кабміні краще знають, 

що хоче Європа. Депутати між собою мають радитися. Наприклад, коли вибори в проблемних 

округах проводити. Володимир Рибак одразу підказує – цьогоріч. Водночас, спікер не зміг 
сказати які саме євроінтеграційні закони планують ухвалити цього тижня. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Що стосується які закони, ну це є 
на сайті, можна там вибрати їх, і там номера законів, і там написані всі". 

Кореспондент: Планували розглянути 7, нині говорять про 6 ініціатив. Ми відшукали 

лише 4. Окрім мажоритарних виборів, у євроінтеграційному списку легалізація одностатевих 

шлюбів, створення суспільного телерадіомовлення та посилення незалежності суддів. Все 
решта – реформа прокуратури та виборчий кодекс – на підході. Курс на Захід розкритикували 

Комуністи. Вони пропонують винести це питання на референдум. Бо влада начебто прагне 

повести Україну не в той союз. 

Петро СИМОНЕНКО, голова фракції КПУ: "Ну вы хоть почитайте, что вы собрались 

подписывать, эти 800 страниц. Там же гроб, как говориться в народе, с музыкой для 

окончательного уничтожения украинской экономики. 6 статей Конституции нарушается 

подписанием этого соглашения". 

Кореспондент: Офіційно регіонали за ЄС. Але деякі проти. Їх бізнес орієнтований на 

схід. Незадоволених не багато, - каже Олександр Єфремов. З ними тривають переговори. Тому 

регіонали не хочуть аби порушували в Раді тему торговельної війни з Росією, як пропонує 
опозиція. Краще домовитися тихо. 

Олександр ЄФРЕМОВ, голова фракції Партії регіонів: "Если мы хотим пошуметь по 

этому вопросу, и обострить ситуацию, то мы можем это поставить и сделать. Если же мы хотим 

решить, то как мне видится, у на не использованы еще до конца все другие площадки, в том 

числе и правительственные, которые ведут переговоры в этом направлении". 

Кореспондент: Замість торговельної війни, пропонують поговорити про підготовку до 

зими. А ще в Раді чекають на Президента. Регіонали та спікер запевнять, що гарант прийде, 
якщо опозиція пообіцяє поводитися культурно. 

Депутати від завтра візьмуться за роботу  

Новий канал, Репортер  

Ведуча: Депутати від завтра візьмуться за роботу. Збираються проголосувати пакет 
законів з євроінтеґрації. Адже в листопаді Україна планує підписати Угоду про асоціацію з ЄС. 

Серед законопроектів - зміни до виборчого законодавства, Кримінального кодексу, роботи 

прокуратури. Щодо звільнення Юлії Тимошенко, це одна з вимог щодо підписання Угоди про 

асоціацію, не голосуватимуть, повідомив спікер Володимир Рибак. На урочистому відкритті 
сесії Верховної Ради обіцяв виступити Віктор Янукович. 
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Народні депутати вийшли з відпустки й на погоджувальній раді спланували свою 

роботу на тиждень  

Телеканал новин "24" 

Кореспондент: Чекають на Президента і хочуть ухвалити євроінтеграційні закони. 

Народні депутати вийшли з відпустки й на погоджувальній раді спланували свою роботу на 

тиждень. До порядку денного внесли шість євроінтеграційних законів. Та в переліку досі немає 
проекту про перевибори в семи проблемних округах.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Керівники фракцій пропонують різні дати. 

От, я зберу на цій неділі. Узгодили дату – і зразу в той день і винесу на розгляд Верховної Ради. 

І ми приймемо рішення, і вибори треба визначатися. Визначатися, щоб в цьому році, щоб в 

цьому році парламент був у повному складі – 450 народних депутатів". 

Кореспондент: Натомість на порядку денному є й інший скандальний законопроект – 

щодо протидії дискримінації. Зокрема, за сексуальною ознакою. За цей документ депутатам-

"регіоналам" керівники фракції навіть дозволили голосувати на свій розсуд. Щодо інших 

євроінтеграційних законів шукатимуть компроміс. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: "Депутаты, бизнес которых 

полностью завязан на реализации своей продукции в Российской Федерации. Депутат может 
принимать свою точку зрения и голосовать так, как он считает нужным. Но я бы не сказал, что 

во фракции будут какие-то несогласия. Будут отдельные депутаты, которые имеют свою точку 

зрения. Наверное, будут. Но мы еще ведем работу в этом направлении". 

Кореспондент: Законопроекти про прокуратуру та реформу судової системи, яких 

вимагає Європа, ухвалять до кінця жовтня, - каже більшість. Меншість все обіцяє підтримати. І 
думає тим часом, кого доречніше слухати на традиційній "годині уряду". Думки в опозиції 
розійшлися. 

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції "УДАР": "До 15 вересня, відповідно до Конституції, 
уряд повинен подати до Верховної Ради законопроект про державний бюджет. Бюджет 
розробляється непрозоро і його пріоритети невідомі. Тому "година уряду" цього тижня має бути 

присвячена питанню бюджетної політики. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Від Кабінету міністрів України 

прийшов час почути чітку відповідь на питання: що відбувається в україно-російських 

стосунках? Ми так і не почули не те, що економічної, а й політичної позиції уряду. Ми не 

почули. І найгірше – незрозуміло, що робити. Товари стоять, рішення немає, плану дій від 

України немає". 

Кореспондент: "Свобода" взагалі хотіла звіту очільника МВС. "Регіонали" – міністра 

ЖКГ. У підсумку зійшлися: у п’ятницю в парламенті слухатимуть про торговельний конфлікт 

Росії й України, формування бюджету-2014 та підготовку до опалювального сезону. Чекають у 

Верховній Раді і на прем’єр-міністра. 

З євротижня вирішила розпочати роботу Верховна Рада  

5 канал, Час новин  

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: З євротижня вирішила розпочати роботу Верховна Рада. З 

першого дня після канікул запланували взятися за законопроекти, які є умовою підписання 

асоціації з Євросоюзом. голова Верховної Ради Володимир Рибак анонсує розгляд 6 необхідних 

для цього документів з цього пленарного тижня. Серед вимог Європейського союзу – привести 

у відповідність до вимог Брюсселя закони про прокуратуру, про суди, виборче законодавство, а 

також вирішити проблеми з вибірковим правосуддям. Очікується, що найбільші тертя серед 

українських депутатів спричинені у законопроекті, у якому зокрема йдеться про неможливість 

дискримінацією за статевою ознакою.  

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції Батьківщина: «У нас залишилося всього-на-всього 4 

пленарних тижнів перед тим, коли рада Європейського Союзу прийме рішення про підписання 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

23 

або не підписання угоди між Україною і Європейським союзом. Перше питання – це питання 

боротьби з корупцією. Ті законопроекти, які спрямовані були на створення національного 

антикорупційного бюро і на вдосконалення боротьби з корупцією відсутні в порядку денному. 

Тому ми звертаємось до уряду, щоб уряд розробив цей законопроект». 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «Я думаю, що більшість законів 

буде підтримана більшістю Верховної Ради. Є ще декілька законів, які ми поки не включали, 

але у вересні-жовтні ми повинні свої обов’язки перед Європейським парламентом виконати. Це 

і закон про прокуратуру, це закон про судову систему, це виборче законодавство. В першу 

чергу ці треба прийняти рішення по виборам в 7 округах». 

Народні депутати повертаються із відпусток  

"Студія "1+1", ТСН 

Лідія ТАРАН, ведуча: Народні депутати повертаються із відпусток. Сьогодні – репетиція 

перед початком нового сезону. Засмаглі після відпочинку народні обранці дали зрозуміти, що 

сезон буде непростим. У перший робочий тиждень вони розглянуть так звані євро інтеграційні 
закони. Ці закони є умовою підписання Україною асоціації з Євросоюзом. Але відповідь на 

запитання – в Росію чи в Європу – у депутатів різна. Також інтригою залишається, чи відвідає 
відкриття сесії Президент. З одного боку опозиція заявляє, що готова слухати Віктора 

Януковича, з іншого, всі пам’ятають скандал, яким закінчився останній прихід Президента до 

Ради, коли опозиціонери глушили вигуками його виступ. Голова Верховної Ради Рибак 

пообіцяв Президента запросити. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «У п’ятницю у мене була розмова з 
Президентом України. Президент сказав, готові парламентарі послухати, я готовий прийняти 

участь у відкритті третьої сесії сьомого скликання». 

В Україні почався новий політичний сезон  

ТВі, Сьогодні  

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Новий політичний сезон починається в Україн. Третього 

вересня народні депутати повернуться до стін парламенту і відразу обіцяють взятися за 

прийняття законопроектів. Зокрема, першого сесійного тижня вони планують ухвалити сім 

законів, що стосуються євроінтеграційного майбутнього України. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Про це заявив голова Верховної Ради Володимир 

Рибак. Пізніше у парламенті візьмуться за внесення змін до судового і виборчого законодавств. 

Опоненти зізнаються - цього замало. Натомість громадськість пропонує свій європлан. А 

політологи вже роблять прогнози стосовно основних політичних подій осені. 

Володимир ЦИБУЛЬКО, політичний експерт: "Накатаний сценарій. Вже підготовлений 

сценарій з голосуванням євроінтеграційних законів, з призначення виборів, із боротьби довкола 

київських виборів. Буде доповнений спробою створення або міжфракційних об’єднань або 

груп, або депутатських об’єднань. Ну, наприклад, такого проросійського або 

промитносоюзівського напрямку". 

Олексій ГАРАНЬ, політолог: "Протягом останніх років Янукович грав і тим, і тим, тобто 

і до Євросозу, і до Росії. Створювалися проблеми і там, і там, потім якось розв’язувалися. Але 

зараз виглядає так, особливо після дій Путіна, що Янукович спробує підписати угоду Про 

Асоціацію". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: У новий політичний сезон занурилася наша колега 

Олена Стецюк. Олено, привіт. Розповідай.  

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Вітаю, колеги. Депутати повернулися з канікул. І на 

Грушевського їх вже зустрічали прості люди. Українці підготували такий євро план. Це список 

заході, необхідних для виконання умов Європейського союзу. Люди вимагають, щоб депутати 
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відмовилися від політичної боротьби та взялися за євроінтеграційні законопроекти. На акції був 

і екс-міністр закордонних справ. Він каже – зараз зволікати не можна. 

Володимир ОГРИЗКО, міністр закордонних справ України (2007-2009 рр.): "Або 

Верховна Рада, оті люди, які збираються сьогодні під куполом, нарешті протягом найближчих 

кількох днів приймуть необхідні закони. І тоді Україна матиме шанс. Або ж ми матимемо 

загрозу знову залишитися на багато десятиліть, мабуть, в постсовковому просторі. В цьому так 

званому "тайожному", "мутному" чи якомусь іншому союзі". 

Чоловік: "Україна не таке місце цікав, а частина Європи. Ми повноцінний член Європи. 

Ми не хочемо бути вторим сортом чи третім, яким нас вважають, наприклад, в європейських 

країнах. Ну не буду озвучувати це слово". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: На самій же погоджувальній раді голова Верховної 
Ради Володимир Рибак каже, що ці законопроекти вже на порядку денному сесії Верховної 
Ради. На цей тиждень їх 6. Спікер упевнений – голосів вистачить. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Зараз узгоджуємо з фракціями, 

щоб фракції піддержали. Я думаю, що більшість законів буде підтримана більшістю Верховної 
Ради. Є ще декілька законів, які ми поки не включали. Але у вересні, в жовтні ми повинні свої 
обов’язки перед Європейським парламентом ви конати". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Опозиції каже, що запланованих законопроектів мало. 

Немає головних. Лідер "Батьківщини" Арсеній Яценюк пропонує створити робочу групу за 

участі Президента і уряду. Влада проти. У Комітету з євроінтеграції побоюються – так можна і 
не встигнути до самміту у Вільнюсі. 

Григорій НЕМИРЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Немає трьох 

найбільш важливих законів, які стосуються в першу чергу виборчого законодавств,А це є одна з 
ключових умов. Друга ключова умова – це закон Про прокуратуру. Його також немає. І немає 
жодного законопроекту, який би стосувався або сприяв би вирішенню питання політично 

вмотивованого вибіркового правосуддя. Представники уряду пояснюють це тим, що потрібно 

ще доопрацювати їх, підготувати. На жаль, часу залишається обмаль". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: А ось у п’ятницю опозиція хоче заслухати звіту уряду 

щодо війни з Росією. А також хоче поговорити про діяльність правоохоронців, Особливо на тлі 
останніх подій під Київрадою, коли міліціянти побили, як депутатів, так і простих людей. 

Голова фракції Партії регіонів Олександр Єфремов каже – про війни говорити зараз не наразі. 
Краще поспілкувалися про опалювальний сезон. Колеги. 

Народні депутати повертаються до роботи після канікул  

UBR, Новини  

Володимир КУРІННИЙ, ведучий: Депутати повернулись з канікул. Завтра відкриється 

третя сесія сьомого скликання Верховної Ради. На перше засідання може завітати президент, – 

заявив сьогодні під час погоджувальної ради голів фракцій спікер Володимир Рибак. 

Основними завданнями сесії парламентарі називають ухвалення євроінтеграційних 

законопроектів, зокрема тих, що стосуються змін до Конституції, ухвалення бюджету на 

наступний рік. Більше про плани народних обранців знає Юлія Шост. 

Юлія ШОСТ, кореспондент: Нову сесію депутати розпочнуть з євроінтеграційних 

законопроектів. У перший пленарний тиждень парламентарі мають ухвалити одразу шість 

документів. Зокрема, щодо протидії дискримінації, розширення конституційних повноважень 

Рахункової палати і виконання судових рішень. Простимулювати народних обранців до більш 

рішучих дій на євроінтеграційному шляху до стін Ради прийшли учасники громадської 
ініціативи. Погрожують попсувати рейтинг політикам, які працюватимуть проти зближення 

України з ЄС. 

Петро СИМОНЕНКО, народний депутат, голова фракції КПУ: "Остановитесь, ради бога. 
Вы дайте себе ответ на вопрос, а какую опасность несет это соглашение, когда Украину не 

принимает Евросоюз, а вы отдаете задаром экономическое пространство Украины". 
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Юлія ШОСТ, кореспондент: Свою антиєвропейську політику комуністи ніколи не 

приховували. А ось "регіоналам" ще доведеться переконати деяких членів фракції змінити 

зовнішньополітичний вектор. 

Олександр ЄФРЕМОВ, народний депутат, голова фракції Партії регіонів: "Есть у нас 

еще депутаты, бизнес которых полностью завязан на реализации своей продукции в Российской 

Федерации. То есть они, если Россия ужесточит санкции, то эти предприятия очень трудно 

будет вообще содержать на плаву. Будут отдельные депутаты, которые имеют свою точку 

зрения. Наверное, будут. Но мы еще ведем работу в этом направлении, потому что для того, 

чтобы иметь свою точку зрения, нужно дальше предложить, как из этой ситуации выйти, а вот с 
этим вопросом трудновато". 

Юлія ШОСТ, кореспондент: Якщо у питаннях євроінтеграції більшість фракцій все ж 

таки єдині, то щодо п’ятничної години запитань до уряду у депутатів виникли суперечки: 

"регіонали" зажадали звіту про підготовку житлово-комунального господарства до зими, 

водночас як опозиція вимагає доповісти про торгівельні відносини з Росією і роботу над 

держбюджетом. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, народний депутат, голова фракції "Батьківщина": "Наші російські 
партнери поступають, м’яко кажучи, не по-дружньому і не по-партнерськи по відношенню до 

України, і це є платою за нашу незалежність, і це є платою за наш європейський вибір. Але я 

думаю, що це зробить нас тільки сильнішими, але ми хотіли би почути від уряду, що вони 

збираються робити. І тому ми просимо вас, Володимир Васильович, щоби в п’ятницю ми 

запросили прем'єр-міністра України, ми запросили Міністерство закордонних прав України". 

Юлія ШОСТ, кореспондент: Голова Верховної Ради Володимир Рибак пообіцяв, що 

спілкування з урядом буде цікавим для всіх фракцій. Ба більше, спікер не виключив, що у 

вівторок на відкриття сесії може завітати сам президент. Та лише за умови, якщо депутати 

готові його слухати. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Президент сказав: готові парламентарії 
послухать – я готовий прийнять участь у відкритті третьої сесії сьомого скликання. Я надіюсь, у 

нас ще є час. Як депутати готові послухать, то президент буде на відкритті сесії". 

Юлія ШОСТ, кореспондент: Під час погоджувальної ради опозиція вчергове порушила 

питання стосовно призначення повторних виборів у семи проблемних округах. Спікер 

запевнив, що поставить документ на голосування, щойно нардепи домовляться про дату 

волевиявлення. 

В Україні розпочався новий політичний сезон  

ТРК Ера, Підсумки  

Юрій ТОРОПЧИНОВ, ведучий: В Україні розпочався новий політичний сезон. До 

роботи повернулися народні депутати. Перш ніж відкрити сесію, вирішили узгодити порядок 

денний. Одними із перших у сесійній залі розглядатимуть євроінтеграційні проекти. Всього ж 

на цю сесію депутати запланували більше тисячі питань. 

Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: З заклику депутатів до плідної роботи розпочав 

погоджувальну раду спікер Рибак. Мовляв, працювати треба не лише в сесійній залі, але й в 

комітетах. На їхнє засідання пообіцяв навідуватися особисто з перевіркою і без попереджень. 

Загалом депутати домовилися розглянути на цьому тижні близько сотні питань. З них шість – 

євроінтеграційного характеру. А ось кого з міністрів заслухати у п’ятницю – фракції так і не 

домовились. У Партії регіонів хотіли послухати про підготовку до опалювального сезону. 

Опозиція ж наполягала на звіті урядовців про торговельні взаємини з Росією. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батьківщина": "Думаю, що від Кабінету 

міністрів України прийшов час почути чітку відповідь на питання: що відбувається в україно-

російських стосунках, коли наші російські партнери почнуть виконувати угоду про зону вільної 
торгівлі, яка підписувалася прем’єр-міністром Азаровим і яка ратифіковувалася нашим 

урядом?" 
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Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: Родзинкою сесії обіцяє стати приїзд на її відкриття 

Президента України. Принаймні про це просили депутати. 

Олександр ЄФРЕМОВ, голова фракції Партії регіонів: "Если руководитель фракции, 

заявив здесь на согласительном совете, завтра не может обеспечить, будем говорить так, 

культурное участие своих депутатов при выступлении Президента, значит, у меня большие 

вопросы будут возникать по поводу возможности этого руководителя влиять на процессы, 

которые у него есть в партии". 

Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: Прогнозувати, якою буде третя сесія, депутати не 

беруться. Єдине, в чому впевнені: засідання будуть емоційними. Бо ж президентські вибори 

наближаються. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Будуть кандидати в президенти 

точно критикувати один одного, хто буде старший у них. Потім на якомусь етапі об’єднаються, 

будуть критикувати владу всі разом. Потім – опять… Так і будемо працювати". 

Вікторія ПОТАПОВА, кореспондент: Третя сесії Верховної Ради сьомого скликання 

розпочне свою роботу 3 вересня і триватиме до 17 січня наступного року, після чого парламент 

піде на зимові канікули. 

Владу й опозицію тимчасово об’єднає євроінтеграція  

Радіо Свобода, Свобода сьогодні 

3 вересня відкривається третя сесія Верховної Ради сьомого скликання. За словами 

депутатів, їхню роботу визначатиме підготовка до Вільнюського саміту, де має бути ухвалено 

рішення про асоціацію, а також наближення президентських виборів. Причому, з огляду на 

президентські перегони, зазначають парламентарі, конкуренція між опозиційними фракціями 

має посилитися. Між тим, депутати не знають напевно – чи виступить на відкритті сесії 
президент Віктор Янукович. 

На першому пленарному тижні головним є питання, пов’язані з ухваленням угоди про 

асоціацію з ЄС, наголошує голова Верховної Ради Володимир Рибак. Депутат-регіонал Ганна 

Герман вважає, що євроінтеграційні ініціативи приведуть до об’єднання зусиль влади і 
опозиції. 

Заступник голови фракції «Батьківщина» Сергій Сас також припускає, що євроінтеграція 

може призвести до ситуативного порозуміння між владою і опозицією. 

«Якщо буде чітко поставлена мета – підписання угоди у Вільнюсі – то можуть бути 

відкинуті на другий план усі інші питання, і Верховна Рада працюватиме в унісон. Але тут 

важливо, щоби була дотримана процедура, а не робилося так, як це звикли останнім часом – 

через коліно», – каже він. 

Депутат-ударівець Павло Розенко зазначає, що для опозиції важливо проконтролювати, 

аби євроінтеграційні законопроекти чинна влада не доповнила вигідними лише для неї 
новаціями. За його словами, «УДАР» не голосуватиме так сліпо за все, що уряд подаватиме під 

маркою євроінтеграції». 

На думку Ганни Герман, роботі депутатів на користь євроінтеграції заважатимуть не так 

дискусії серед регіоналів, як несподівана спілка політичних антагоністів – «Свободи» і КПУ. 

Натомість заступник голови фракції партії «Свобода» Андрій Мохник запевняє, що його 

політична сила підтримає євроінтграційні проекти, але це аж ніяк не означатиме співпрацю із 
чинною владою. 

«Сьогодні від режиму Януковича залежить – чи будуть ухвалені євроінтеграційні закони. 

Бо опозиція – «Свобода», УДАР і «Батьківщина» – однозначно завила про те, що 

підтримуватиме закони, яких потребує інтеграція з ЄС», – наголошує він. 

На думку Андрія Мохника, президент, виступаючи перед парламентом, мав би взяти на 

себе відповідальність за підписання угоди про асоціацію з ЄС. Оскільки останнім часом 

посилилися суперечки щодо доцільності євроінтеграції всередині самої Партії регіонів. 
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Утім, ані депутати від опозиції, ані депутати від влади достеменно не знають – чи 

виступить Віктор Янукович на відкритті сесії Верховної Ради. 

Опозицію застерігають від деструктивної конкуренції 

Ще одним визначальним чинником, який впливатиме на роботу парламенту, стане 

наближення президентських виборів. З огляду на це протистояння в парламенті зростатиме. 

Позафракційний депутат Олесь Доній вважає, що, з огляду на наближення президентських 

виборів-2015, посилиться не лише протистояння між владою й опозицією, але й між 

опозиційними політичними силами. 

За його словами, «ідея про висунення єдиного опозиційного кандидата не знайшла 

підтримки». Відтак важливо, аби конкуренція між опозиціонерами відбувалася в 

конструктивному річищі, бо інакше влада зможе скористатися із цього. 


